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ORG.0002.2.2020 

Protokół 

z XV sesji Rady Gminy Buczkowice, 

która odbyła się dnia 26 lutego 2020 r. 

w budynku Urzędu Gminy Buczkowice 

 

Obecni na sesji: 

 radni wg załączonej listy obecności, 

 sołtysi wg załączonej listy obecności, 

 Wójt Gminy Buczkowice, Pan Józef Caputa, 

 Zastępca Wójta, Pan Jerzy Kanik, 

 Skarbnik Gminy, Pani Magdalena Mendrok, 

 Radca Prawny Urzędu Gminy, Pani Krystyna Dadok, 

 właścicielka nieruchomości na terenie gminy, 

 protokolant – inspektor Referatu Ogólno-Organizacyjnego Urzędu Gminy 

Buczkowice, Ewa Matera. 

 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie XV sesji Rady Gminy Buczkowice i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Wystąpienia gości. 

3. Rozpatrzenie projektów uchwał i podjęcie uchwał w sprawach: 

1) odstąpienia od porozumienia o przejęciu od Wojewody Śląskiego obowiązku 

utrzymania grobów wojennych znajdujących się na terenie gminy Buczkowice, 

2) przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 

bezdomności zwierząt. 

4. Sprawy bieżące, wolne wnioski. 

5. Przyjęcie protokołu z XIV sesji Rady Gminy Buczkowice. 

6. Zamknięcie XV sesji Rady Gminy Buczkowice. 

 

Głosowania jawne podczas sesji przeprowadzane są za pomocą systemu umożliwiającego 

sporządzenie i utrwalenie imiennego wykazu głosowań. Protokoły tych głosowań stanowią 

załączniki do protokołu z sesji. 

 

Ad 1. Otwarcie XV sesji Rady Gminy Buczkowice i stwierdzenie prawomocności obrad. 

Przewodniczący Rady Gminy, Radny Jerzy Foltyniak, przywitał obecne osoby i otworzył 

XV sesję VIII kadencji Rady Gminy Buczkowice, stwierdzając prawomocność obrad – na sali 

posiedzeń obecnych było 9 radnych.  

Sesja rozpoczęła się o godz. 15.03. 
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Przewodniczący Rady odczytał informację dotyczącą przetwarzania wizerunku i zakazu 

używania danych osobowych (zał. do protokołu). 

Do porządku obrad nie wniesiono uwag. 

Ad 2. Wystąpienia gości. 

Właścicielka nieruchomości na terenie gminy Buczkowice: 

 zwróciła się do Rady Gminy o zmianę zasad usytuowania na terenie gminy 

Buczkowice miejsc sprzedaży i podawania napojów alkoholowych (dotyczy 

zmniejszenia minimalnej odległości od obiektów chronionych lub wyłączenie 

z obiektów chronionych żłobków i przedszkoli), 

 wyjaśniła, że w stanowiącym jej własność lokalu chciałaby otworzyć mały sklep 

spożywczy, jednak  znajduje się on w odległości 86 m od wejścia do przedszkola, co 

wg lokalnych przepisów jest zbyt blisko do uzyskania zezwolenia na sprzedaż 

alkoholu, 

 podkreśliła korzyści dla gminy z rozwijania przedsiębiorczości oraz 30-letnią dobrą 

współpracę z gminą. 

Wójt Gminy potwierdził, że taki wniosek do Urzędu Gminy wpłynął i został skierowany do 

Komisji Skarg Wniosków i Petycji Rady Gminy Buczkowice. 

Przewodniczący Rady Gminy Buczkowice poinformował, że wniosku nie uda się 

rozpatrzyć w ustawowym terminie miesiąca – po opracowaniu stanowiska Komisji Skarg (…) 

zostanie on rozpatrzony na marcowej sesji Rady Gminy Buczkowice. 

Właścicielka nieruchomości podziękowała za możliwość zabrania głosu i zakończyła udział 

w obradach. 

Sołtys Rybarzowic poprosił o stworzenie komisji składającej się np. z sołtysa, strażaka 

i urzędnika, która przejrzy niebezpiecznie pochylone drzewa przy ścieżce rowerowej 

i ul. Beskidzkiej w Rybarzowicach – celem stwierdzenia, które kwalifikują się do wycięcia 

z uwagi na zagrożenie bezpieczeństwa (przy okazji „udrożniłoby się” dojazdy do pól na 

ul. Bukowej i Rybarskiej rozrzutnikiem czy wozem z sianem). 

Wójt Gminy powiedział, że pracownicy Urzędu porozumieją się z sołtysem i sprawdzą, 

w odniesieniu do których drzew należy podjąć działania mające na celu poprawę 

bezpieczeństwa (trzeba jednak szanować własność). 

Ad 3. Rozpatrywanie projektów uchwał i podejmowanie uchwał (wykaz podjętych 

uchwał zał. do protokołu). 

Ad 3.1.  Projekt uchwały w sprawie odstąpienia od porozumienia o przejęciu od 

Wojewody Śląskiego obowiązku utrzymania grobów wojennych znajdujących się na 

terenie gminy Buczkowice. 

Zastępca Wójta przedstawił projekt uchwały. 

Radny Sowa przytoczył pozytywną opinię z posiedzenia Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury 

oraz Sportu i Spraw Społecznych. 

Radny Więcek zapytał czy mamy takie groby i z czym się to wiąże. 
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Zastępca Wójta wyjaśnił, że mamy jeden taki grób – na cmentarzu w Buczkowicach –

otrzymaliśmy od Wojewody jeden raz 400 zł (w 2010 roku) – a utrzymywanie porozumienia 

wiąże się z coroczną sprawozdawczością. 

Radny Więcek powiedział, że pamięta, że kiedyś było tych grobów więcej. 

Radny Foltyniak przekazał, że: 

 w latach 70. ekshumowano innych żołnierzy pochowanych na cmentarzach na terenie 

gminy, 

 w przeszłości zamontowano na tym grobie inną tablicę, została rozbita. 

Wobec braku dalszych zgłoszeń Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt 

uchwały. 

W wyniku głosowania Rada Gminy podjęła uchwałę – głosowało 9 radnych, w tym 8 „za”, 

1 wstrzymał się od głosu. 

Ad 3.2. Projekt uchwały w sprawie przyjęcia programu opieki nad zwierzętami 

bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt. 

Wójt Gminy przedstawił projekt uchwały. 

Radny Jakubiec przytoczył pozytywną opinię z posiedzenia Komisji Budżetu i Spraw 

Komunalnych. 

Radna Górna powiedziała, że na Komisji Rewizyjnej dyskutowano na temat sterylizacji 

dzikich kotów, którą przeprowadzamy na podstawie tego programu niezależnie od schroniska, 

tymczasem w projekcie uchwały, w § 9, piszemy tylko o schronisku – może warto napisać np. 

„między innymi schronisko”. 

Zastępca Wójta wyjaśnił, że w tym paragrafie piszemy o obligatoryjnej sterylizacji 

bezdomnych zwierząt w schronisku – sterylizację wolno żyjących kotów traktujemy jako 

element opieki nad nimi (w § 17 pkt 6 na ten cel zarezerwowaliśmy 2 tys. zł). 

Radna Górna wyraziła opinię, że powinno to być dopisane do rozdziału 4. 

Zastępca Wójta wyjaśnił, że wolno żyjących kotów nie przekazujemy do schroniska, 

a w zapisie dotyczącym obligatoryjnej sterylizacji odnosimy się do zadań realizowanych 

przez schronisko. 

Radna Górna powiedziała, że w uchwale powinno to być napisane w taki sposób, by nie 

trzeba było dodatkowych wyjaśnień. 

Wójt Gminy powiedział, że nie tylko z tego programu wynika możliwość i potrzeba 

sterylizowania bezdomnych kotów celem ograniczania ich populacji – mamy na ten cel 

zarezerwowane w programie 2 tys. zł – w tym roku odłowiliśmy 3 kotki, zostały 

wysterylizowane, ograniczymy w ten sposób znaczący przyrost populacji. 

Radna Górna wyjaśniła, że rozumie to, chodzi jej o to, że w programie tego nie napisaliśmy. 

Wójt Gminy powiedział, że Pan Lubiński z Zastępcą Wójta „poszli trochę dalej” w realizacji 

opieki nad wolno żyjącymi kotami – udało się 3 kotki wyłapać i wysterylizować. 

Radna Górna wyraziła obawę, że tych 2 tys. nam zabraknie. 
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Wójt Gminy powiedział, że nie zabraknie, ponieważ kotki już nie będą odławiane. Koszt 

tych trzech sterylizacji to 540 zł. Gdyby nastąpił gwałtowny przyrost populacji będziemy 

musieli dołożyć tutaj środków i zrobić sterylizację globalną – na ten moment nie mamy 

dużego problemu z wolno żyjącymi kotami. 

Radny Zdzisław Świerczek zapytał czy wydawaliśmy już jakąś kartę karmiciela. 

Zastępca Wójta odpowiedział przecząco. 

Wobec braku dalszych zgłoszeń Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt 

uchwały. 

W wyniku głosowania Rada Gminy podjęła uchwałę – głosowało 9 radnych, w tym 9 „za”. 

Ad 4. Sprawy bieżące, wolne wnioski. 

Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że do Rady Gminy wpłynął wniosek o zmianę 

zasad dotyczących usytuowania miejsc sprzedaży i podawania napojów alkoholowych – 

zostało to omówione w punkcie 2. 

Wójt Gminy, odnosząc się do prośby Radej Górnej złożonej na komisji, powiedział, że: 

 przyznano nam 6 mln zł na fotowoltaikę – w tej chwili staramy się o przedłużenie 

okresu realizacji zadania do zakładanych we wniosku dwóch lat (rozstrzygnięcie 

trwało tak długo, że powinniśmy już kończyć) oraz wyłączeniem obowiązku 

montowania zasobnika tam, gdzie woda ogrzewana jest gazem (koszt 

niekwalifikowany) – wysłaliśmy pismo, czekamy na odpowiedź, 

 nie będziemy mieszkańcom narzucać innych ograniczeń poza wymogami programu –

wszystko będzie opisane w umowie, 

 gdy tylko dostaniemy potwierdzenie od marszałka, uruchamiamy podpisywanie umów 

z mieszkańcami – załącznikiem jest projekt umowy z wykonawcą i minimalne 

parametry, 

 beneficjent będzie się określał, w którym kwartale tego dwulecia będzie realizował 

inwestycję i tego będzie się trzeba trzymać (warunkiem otrzymania kolejnej zaliczki 

przez gminę jest rozliczenie poprzedniej), 

 pan Krupa po zgłoszeniu przez inwestora zakończenia zadania potwierdza na miejscu 

jego wykonanie (nie my dokonujemy odbioru), inwestor przedstawia opłacony 

rachunek (jak przy piecach), potem urząd szybko „obrabia wniosek” i pieniądze 

przelewane są na konto, 

 po potwierdzeniu przez marszałka zgody na nasze prośby będziemy listownie wzywać 

mieszkańców do podpisania umowy, 

 nie mamy na ten moment procedury dla rezygnacji osób zakwalifikowanych, 

zakładamy, że wszyscy zrealizują, 

 projekt ma pięć lat ciągłości, musi być ubezpieczony, i „porządnie uziemiony”,  

 gdyby warunki atmosferyczne nie pozwoliły na osiągnięcie założonej ilości energii – 

będziemy uzasadniać, jednak liczmy na to, że uda się wyprodukować planowaną 

wartość, 

 wyprodukowaną energię mieszkańcy muszą zużyć na własne potrzeby (umowa 

z energetyką prosumencką) – rozliczenie jest jednak półroczne (jeśli się nie uda, 

otrzymują 12 miesięcy na zużycie naddatku) – beneficjent musi śledzić rachunki 

i zużywać ten prąd (przez np. dogrzewanie nim wody czy gotowanie) – chodzi o to, by 

wykorzystać maksymalnie odnawialną energię, 
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 uczymy się teraz tego programu i wszystko co wiemy, będziemy beneficjentom 

przekazywać. 

Wójt Gminy poinformował radnych również, że 40 naszych mieszkańców skorzystało 

z prowadzonego przez WFOŚiGW programu “Czyste Powietrze”. 

Radna Górna zapytała czy zostanie podana mieszkańcom jakaś lista wykonawców. 

Wójt Gminy odpowiedział przecząco, wyjaśniając, że mieszkaniec sam wybiera wykonawcę 

i gmina nie może nikogo polecać – określone zostaną jedynie wymagania, które wykonawcy 

muszą spełniać (przy programie wymiany pieców „wolny rynek” świetnie zadziałał). 

Radna Górna zapytała jak wysokie jest dofinansowanie. 

Wójt Gminy powiedział, że ok. 95% (nie wiadomo jeszcze co ze wspomnianymi 

zasobnikami wody). 

Radny Więcek poprosił o interwencję w związku z częstymi awariami prądu w Kalnej 

i części Godziszki (pulsacyjne włączenia mogą powodować awarie – zdarzają się nawet po 

kilkanaście razy w ciągu godziny). 

Wójt Gminy zadeklarował zasięgnięcie informacji w tej sprawie. 

Radny Foltyniak powiedział, że mieszkańcy powinni dzwonić na infolinię w takich 

przypadkach – jeśli tych telefonów będzie dużo – firma będzie miała świadomość wagi 

problemu. 

Radny Zdzisław Świerczek przekazał, że z S-1 spadają różne rzeczy w okolice ścieżki 

rowerowej i ul. Beskidzkiej (części samochodowe, ostatnio nawet rower) i zaproponował 

wystosowanie pisma w tej sprawie do zarządcy drogi. 

Wójt Gminy powiedział, że jeżeli jest jakieś wybitnie niebezpieczne miejsce, można 

zawnioskować o dodatkowe zabezpieczenia. 

Ad 5. Przyjęcie protokołu z XIV sesji Rady Gminy Buczkowice. 

Przewodniczący Rady powiedział, że protokół był wyłożony i zapytał czy radni zgłaszają do 

niego uwagi. 

Radni nie zgłosili uwag. 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie przyjęcie protokołu z XIV sesji Rady Gminy 

Buczkowice. 

W wyniku głosowania Rada Gminy przyjęła protokół – głosowało 9 radnych, w tym 9 „za”. 

Wójt Gminy poinformował, że w przyszłym tygodniu odbędą się zebrania wiejskie 

w poszczególnych sołectwach (w poniedziałek w Buczkowicach, we wtorek 

w Rybarzowicach, w czwartek w Godziszce i w piątek w Kalnej – pierwszy termin 

godz. 17.00). 

Ad 8. Zamknięcie XV sesji Rady Gminy Buczkowice. 

Przewodniczący Rady Gminy, Pan Jerzy Foltyniak zamknął XV sesję Rady Gminy 

Buczkowice. 
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Sesja zakończyła się o godz. 17.01. 

 

Przewodniczył: 

Przewodniczący Rady Gminy, Jerzy Foltyniak 

Protokołowała: Ewa Matera 

 

 



 

 

Informuję, że sesje Rady Gminy są transmitowane i utrwalane za pomocą 

urządzeń rejestrujących obraz i dźwięk. 

 

Nagrania obrad są udostępniane w Biuletynie Informacji Publicznej  

i na stronie internetowej gminy, co oznacza przetwarzanie wizerunku 

wszystkich osób biorących udział w sesjach Rady Gminy. 

 

Jednocześnie informuję o zakazie używania danych osobowych osób 

fizycznych w czasie sesji i posiedzeń komisji Rady Gminy,  

również ewentualne pisma nie mogą być odczytywane wraz z danymi 

osobowymi osób innych niż osoby publiczne. 

 

 



Wykaz uchwał podjętych na XV sesji Rady Gminy Buczkowice 

w dniu 26 lutego 2020 roku: 

 

 

1) uchwała Nr XV/122/20 w sprawie odstąpienia od porozumienia o przejęciu od 

Wojewody Śląskiego obowiązku utrzymania grobów wojennych znajdujących się na 

terenie gminy Buczkowice, 

2) uchwała Nr XV/123/20 w sprawie przyjęcia programu opieki nad zwierzętami 

bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt. 

 

 

 

Ewa Matera, inspektor Referatu Ogólno-Organizacyjnego Urzędu Gminy Buczkowice 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 






